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PROTOKÓŁ nr XIII/19 

z przebiegu XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 9 grudnia 2019 r. w godz. od 15:00 do 15:40                                                                                                                                                                                                                                                           

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

 

Porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym 

drogą elektroniczną oraz zawiadomiono radnych telefonicznie. 

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności 

Zgodnie z § 34 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Wojciech 

Gałązka o godz. 15:00 otworzył XIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał radnych, stwierdzając 

że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych, zatem Rada jest władna  

podejmować prawomocne decyzje. 

Przewodniczący odczytał wniosek Burmistrza Miasta i Gminy o zwołanie sesji nadzwyczajnej na 

dzień 9 grudnia 2019 r. 

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Po przedstawieniu wniosku Przewodniczący przeszedł do omawiania kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad o następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

2) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. 

4. Inne sprawy. 

5. Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodniczący po przedstawieniu porządku obrad przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3  do protokołu/. 

 

Punkt 5 - Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z zapytaniem: dlaczego podwyżka wynosi 100%, a nie np. 80%? 

Burmistrz wyjaśnił, że obliczono koszty jakie zostaną poniesione w 2020 roku i dlatego podwyżka 

jest na takim, a nie innym poziomie. 

Radny Janusz Szóstek – kiedy w życie wchodzi podwyżka do 40 zł za śmieci niesegregowane? 

Burmistrz sprostował, że będzie to podwyżka do 38 zł i wejdzie ona w życie od stycznia 2020 r. 

Radny Bogdan Bożejewicz – ile średnio produkuje się śmieci w miesiącu w Gminie Żerków? 

Burmistrz – miesięcznie jest to około 170 ton, rocznie jest to około 2000 ton, dodał, że wzrosła 

opłata na bramce, ale również wzrosły koszty wywozu. Dodatkowo dochodzą do tego opony 
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i odpady wielkogabarytowe wywożone z PSZOKu. Ilość wywożonych ton śmieci zależy również 

od pory roku, ponieważ w okresie letnim jest mniej np. popiołu natomiast w okresie zimowym jest 

go znacznie więcej. 

Radny Bogdan Bożejewicz dodał, że w okresie letnim jest również więcej odpadów 

biodegradowalnych. Następnie stwierdził, że jeśli opłata na bramce wzrasta w granicach 30 – 50 zł 

to na ilości 2000 ton nie stanowi to, aż taki wielkiej kwoty, ponieważ daje to około 100 tys. zł. 

Burmistrz wyjaśnił, że nie wzrosła tylko opłata na bramce, ale wzrosły także koszty wywozu.  

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem ile razy jeszcze będzie podnoszona opłata za 

gospodarowanie odpadami? 

Burmistrz wyjaśnił, że podczas kalkulowania stawki zakładano, że starczy ona na dłuższy okres 

i nie będzie trzeba jej podnosić w najbliższym czasie. 

Wobec braku uwag i pytań przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   

w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XIII/83/19 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 9 

grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/83/19 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 9 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki takiej opłaty, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny Bogdan Bożejewicz nadmienił, że jeśli nawet dojdzie do sytuacji, że opłata na bramce 

wzrośnie o kolejne 50 zł, to kolejna podwyżka już nie będzie tak wysoka. 

Burmistrz – ja mam nadzieję, że ta opłata, którą Państwo przed chwilą przyjęli, za co bardzo 

dziękuję jest taką bezpieczną stawką porównywalną do porównywalnych dla nas gmin i mam 

nadzieję, że na dłuższy czas u nas starczy. 

Radna Maria Sołtysiak – Panie Burmistrzu przyjęliśmy tą kwotę, ale na pewno nikt z nas 

z przyjemnością jej nie przyjmował, bo ludzie z naszych środowisk powiedzą, że chyba 

zwariowaliśmy, za przeproszeniem, ale musimy być również jakoś odpowiedzialni za budżet. Każdy 

chciały żeby w jego okręgu było zrobione i dlatego uważam, że każdy tylko i wyłączni podniósł 

dlatego rękę, bo nic innego nie przychodzi mi do głowy. 

Burmistrz – ja również tak jak wszyscy chciałbym najniższe podatki, jak najniższe opłaty, ale to 

wszystko idzie do góry i jest coraz droższe i cały czas są podwyżki. Boimy się stycznia jak to będzie 

z energią jak wzrośnie cena, po prostu to jest odpowiedzialna decyzja, ale należy patrzeć, ponieważ 

jak mamy wydatki to musimy mieć dochody, bo bez tego nic nie zrobimy. 

2) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że obniżka opłaty za gospodarowanie odpadami o 0,50 zł z 

pewnością nikogo nie zachęci do zrobienia kompostownika. Jeżeli ludzie nie zostaną zachęceni do 

tworzenia kompostowników to kwota 420.000,00 zł się nie zmniejszy. Zaproponował, aby dla osób, 

które posiadają kompostowniki zastosować obniżkę w kwocie 1,00 zł. Dodał, że powinno się 

zachęcić jak najwięcej rodzin do robienia kompostowników, aby z gminy wyjeżdżał jak 

najmniejszy tonaż śmieci. Wiadomo, że niektórych do utworzenia kompostownika zachęci obniżka 

w kwocie  0,50 zł natomiast innych nie zachęci nawet obniżka 10,00 zł. Podkreślił, że w tej sytuacji 

nie znajdzie się złotego środka. 

Radny Andrzej Stachowiak zwrócił się z zapytaniem, czy jeżeli  ktoś zgłosi kompostownik, to 

w jakiś sposób będzie to sprawdzane i weryfikowane? 

Burmistrz podkreślił, że z pewnością będzie to kontrolowane. Dodał, ze firma wywozowa będzie 

poinformowana, o mieszkańcach, którzy mają zgłoszone kompostowniki i nie będą odbierane od 

nich worki ze śmieciami biodegradowalnymi.  
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Radny Andrzej Stachowiak zwrócił uwagę, że może dochodzić do sytuacji, że osoby które zgłoszą 

kompostowniki będą po prostu śmieci biodegradowalne wywoziły do lasu. Trzeba poruszyć trzy 

aspekty: zachęcić mieszkańców do tworzenia kompostowników, sprawdzić czy rzeczywiście osoby, 

które dokonały zgłoszenia posiadają kompostownik oraz zapobiec temu, aby nie wywożono śmieci 

biodegradowalnych do lasu. 

Burmistrz powiedział, że to jest nowość, pierwszy raz jest podejmowana tego typu uchwała i trudno 

stwierdzić jak ludzie do tego podejdą. Zakłada się, ze ludzie, którzy posiadają już kompostowniki z 

pewnością będą to zgłaszać, natomiast osoby, które będą widziały szanse na mniejsze opłaty 

rozważą możliwość stworzenia kompostownika. 

Radny Anusz Szóstek zaproponował utworzenie wiejskiego kompostownika, gdzie wszyscy będą 

mogli dowozić trawę. 

Burmistrz wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, każdy kto zgłosi musi mieć kompostownik na 

swojej posesji. Z pewnością osoby zamieszkujące w blokach nie będą miały możliwości utworzenia 

kompostownika. 

Burmistrz stwierdził, że na wstępie można zostawić obniżkę za posiadanie kompostownika 

w kwocie 0,50 zł, a w późniejszym terminie będzie można to zmienić. 

Radny Juliusz Glaza powiedział, że ludzie zamieszkujący spółdzielnie mieszkaniowe nie są 

przygotowani na wzrost cen do 38 zł. 

Burmistrz wyjaśnił, że osoby, o których mówił radny Juliusz Glaza w 99% mają zgłoszone śmieci 

segregowane w związku z tym  nic się nie zmieni. 

Radny Juliusz Glaza podkreślił, że mieszkańcom bardzo często ktoś coś podrzuca do kontenerów. 

Burmistrz powiedział, że będą musieli zrobić zamykane kontenery lub wykonać ogrodzenie w celu 

wyeliminowania takich sytuacji. 

Wobec braku kolejnych uwag i pytań przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto 

następującym stosunkiem głosów: 14 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” 

w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XIII/84/19 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 9 

grudnia 2019 r. w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, 

stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr XIII/84/19 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 9 grudnia 2019 r. w sprawie zwolnienia 

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, stanowi  załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Punkt 4 – Inne sprawy 

Radny Dominik Żakowski poinformował, że należy się zorientować czy z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska istnieje możliwość pozyskania środków na utylizacje chemikaliów, 

które znajdują się w miejscowości Miniszew. Dodał, że słyszał o gminie w województwie 

opolskim, która zwracała się do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o środki na taki 

cel. 

Burmistrz powiedział, że jest ogłoszona kwota, która przewidziana jest na cały kraj i można 

uzyskać dofinansowanie na ten cel. 

Radny Dominik Żakowski dodał, że z informacji jakie posiada można środki na wymieniony cel 

otrzymać w postaci pożyczki częściowo umarzalnej.  

Burmistrz stwierdził, że z pewnością byłoby to jakieś wsparcie. 

 

Punkt 5 – Zamknięcie obrad sesji 

 Przewodniczący wobec braku pytań oraz wobec  wyczerpania przewidzianego porządku 

obrad, zamknął o godzinie 15:40 XIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa, dziękując radnym, sołtysom 

oraz gościom  za udział w sesji. 
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PROTOKOŁOWAŁA:                 PRZEWODNICZYŁ:        

               Przewodniczący Rady Miejskiej            

    Elżbieta Kupś                   Żerkowa 

 

             

            / - /  Wojciech Gałązka 

 

 

 

 

Zgodnie z § 44 ust. 4 pkt. 6 Statutu Gminy Żerków przebieg obrad, zawiera nagranie z sesji 

zapisane na płycie CD lub DVD, która stanowi załącznik do protokołu. 


